



DR. HUSAIN H. ALRASHIDI

Professor

h.alrasheedi@paaet.edu.kw

أ.د. حسين هدبا الرشيدى
أستاذ

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2006. His interest in preparing research and scientific studies in the field of childhood in Islamic thought and ways to develop teaching philosophy and find the best modern strategies in education and conducting more scientific studies related to the political aspect due to the impact of education on political systems and the forces controlling societies. are preparing research and scientific studies in the field of childhood in Islamic thought and ways to develop teaching philosophy and find the best modern strategies in education and conducting more scientific studies related to the political aspect due to the impact of education on political systems and the forces controlling societies.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2006. تتمثل اهتماماته الرئيسية في إعداد بحوث ودراسات علمية في مجال الطفولة في الفكر الإسلامي وسبل تطوير فلسفة التدريس وإيجاد أفضل الاستراتيجيات الحديثة في التعليم. وإجراء المزيد من الدراسات العلمية المتعلقة بالجانب السياسي نظراً لتأثير التربية على الأنظمة السياسية والقوى المتحكمة في المجتمعات.

Education

المؤهلات العلمية

| | | | |
|------|---|------|---|
| 2007 | Professional Trainer Diploma - Newman University, USA. | 2007 | دبلوم المدرب المحترف- جامعة نيومان الأمريكية. |
| 2006 | PhD in Education - University of Birmingham - UK. | 2006 | دكتوراه فلسفة التربية- جامعة برمنغهام - المملكة المتحدة. |
| 2001 | Master's degree in Education - Syracuse University - New York - US. | 2001 | ماجستير أصول التربية - جامعة سيراكيوس - نيويورك - الولايات المتحدة. |
| 1993 | Bachelor's degree in Islamic Studies - College of Basic Education. | 1993 | بكالوريوس دراسات إسلامية- كلية التربية الأساسية. |

Work Experience

الخبرات الوظيفية

| | | | |
|------|---|------|---|
| 2019 | Professor- Department of Educational Foundations and Administration. | 2019 | أستاذ دكتور- قسم الأصول والإدارة التربوية. |
| 2014 | Associate Professor- Department of Educational Foundations and Administration. | 2014 | أستاذ مشارك- قسم الأصول والإدارة التربوية. |
| 2006 | Assistant Professor -Department of Educational Foundations and Administration. | 2006 | أستاذ مساعد- قسم الأصول والإدارة التربوية. |
| 1999 | Scholarship student- College of Basic Education. | 1999 | معيد بعثة- كلية التربية الأساسية. |
| 1998 | Head of the Social and Cultural Department - Department of Islamic Studies - Ministry of Awqaf. | 1998 | رئيس القسم الاجتماعي والثقافي- إدارة الدراسات الإسلامية- وزارة الأوقاف. |
| 1994 | Media Analyst - Emiri Diwan - Martyr's Office. | 1994 | محلل إعلامي- الديوان الأميري- مكتب الشهيد. |
| 1993 | Literature Teacher - Ministry of Education. | 1993 | مدرس آداب- وزارة التربية. |
| 1992 | Supervisor of Quran memorization circles - Ministry of Awqaf. | 1992 | مشرف حلقات تحفيظ القرآن- وزارة الأوقاف. |

Conferences and Courses

- May, 2010, Participation in the Brighter Future for Children Conference, Strengthening School, Family, and Community Connections - Fix - Arizona - USA.
- Professional Trainer Program - Gulf Creativity Center.
- Self-management program.
- Self-building and decision-making skills program.
- Communication skills program.
- Strategic planning program.
- Program skills and art of writing a newspaper article.
- Interpersonal skills program.
- Crisis management and risk management program.
- Team building program.
- Speed Reading Skills Program.
- Impact Industry Program
- Negotiation and Persuasion Skills Program.
- Public Speaking Program.

المؤتمرات والدورات التدريبية

- مايو، 2010، المشاركة في مؤتمر مستقبل أكثر إشراقاً للأطفال، يقوي اتصالات المدرسة والأسرة والمجتمع - فيكس - أريزونا- الولايات المتحدة الأمريكية.
- برنامج المدرب المحترف - مركز الإبداع الخليجي.
- برنامج التعامل مع الذات.
- برنامج بناء الذات ومهارات اتخاذ القرار.
- برنامج مهارات الاتصال.
- برنامج التخطيط الاستراتيجي.
- برنامج مهارات وفن كتابة المقال الصحفي.
- برنامج مهارات التعامل مع الآخرين.
- برنامج إدارة الأزمات والتعامل مع الأخطار.
- برنامج بناء فرق العمل.
- برنامج مهارات القراءة السريعة.
- برنامج صناعة التأثير
- برنامج مهارات التفاوض والإقناع.
- برنامج فن الخطابة.

Publications

PhD Dissertation

The Concept of Childhood In Muslim Educational Thought: Study Into The Views Of Kuwaiti Teachers Regarding Child Centered Approach.

Master Thesis

Violence In the General Culture of Society and Media and Child's Life.

Books & Book Chapters

- 2014, Introduction to Education Fundamentals - Al Dar Academic Library.
- 2010, Introduction to Pedagogy. Alfalah Library.

Articles

- 2018, Published research entitled: Institutional Creativity and Human Resource Development in Organizations, a Study by Application on Civil Organizations in Kuwait. Journal of the Faculty of Education, Tanta University.
- 2018, Research published with others entitled: The role of scientific research and research centers in developing the educational field in the State of Kuwait. Education Journal - Al-Azhar University.
- 2018, Research published with others entitled: Attitudes of educational administrators towards developing environmental participation in the Ministry of Education in the State of Kuwait. Journal of Scientific Research in Education - Girls' College, Ain Shams University.

رسالة دكتوراه

مفهوم الطفولة في الفكر التربوي الإسلامي: دراسة للتعرف على آراء المعلمين في دولة الكويت حول مفهوم التربية المتمركزة حول الطفل.

رسالة ماجستير

أطروحة حول العنف في الثقافة العامة: العنف في المجتمع ووسائل الإعلام وحيوة الطفل.

كتب وفصول في كتاب

- 2014، مقدمة في أصول التربية - مكتبة الدار الأكاديمية.
- 2010، مدخل إلى أصول التربية. مكتبة الفلاح.

مقالات علمية

- 2018، بحث منشور بعنوان: الابداع المؤسسي وتنمية المورد البشري بالمنظمات دراسة بالتطبيق على المنظمات الأهلية بالكويت. مجلة كلية التربية جامعة طنطا.
- 2018، بحث منشور مع آخرين بعنوان: دور البحث العلمي والمراكز البحثية في تطوير الميدان التربوي بدولة الكويت. مجلة التربية - جامعة الأزهر.
- 2018، بحث منشور مع آخرين بعنوان: اتجاهات الإداريين التربويين نحو تطوير المشاركة البيئية بوزارة التربية بدولة الكويت. مجلة البحث العلمي في التربية - كلية البنات جامعة عين شمس.

- 2017, Published research with others entitled: Evaluating the leadership practices of school principals in the State of Kuwait in light of the principles of sustainable leadership. Journal of Scientific Research in Education - Ain Shams University.
- 2017, Published research with others entitled: The areas of integration between the family and the school in raising a child in the primary stage in the State of Kuwait. Culture and Development Magazine - Sohag College of Education.
- 2017, Published research with others entitled: The role of the College of Basic Education in developing and awareness of social responsibility among its students. Culture and Development Magazine - Sohag College of Education.
- 2016, Published research with others entitled: The reality of professional development for faculty members in higher education institutions in the State of Kuwait and ways to develop it. Journal of the Faculty of Education, Tanta University.
- 2016, Published research with others entitled: A proposed vision for developing the system of preparing public education teachers in the Arab world to face local and global developments. Journal of the Faculty of Education, Benha University.
- 2016, Published research with others entitled: The reality of professional development for faculty members in higher education institutions in the

- 2017، بحث منشور مع آخرين بعنوان: تقييم الممارسات القيادية لدى مديري المدارس بدولة الكويت في ضوء مبادئ القيادة المستدامة. مجلة البحث العلمي في التربية- جامعة عين شمس.
- 2017، بحث منشور مع آخرين بعنوان: مجالات التكامل بين الأسرة والمدرسة في تربية طفل المرحلة الابتدائية بدولة الكويت. مجلة الثقافة والتنمية- كلية التربية سوهاج.
- 2017، بحث منشور مع آخرين بعنوان: دور كلية التربية الأساسية في تنمية المسؤولية الاجتماعية والوعي بها لدى طلابها. مجلة الثقافة والتنمية – كلية التربية سوهاج.
- 2016، بحث منشور مع آخرين بعنوان: واقع التنمية المهنية لأعضاء هيئة التدريس بمؤسسات التعليم العالي بدولة الكويت وسبل تطويرها. مجلة كلية التربية بجامعة طنطا.
- 2016، بحث منشور مع آخرين بعنوان: تصور مقترح لتطوير نظام إعداد معلم التعليم العام بالعالم العربي لمواجهة المستجدات المحلية والعالمية مجلة كلية التربية جامعة بنها.
- 2016، بحث منشور مع آخرين بعنوان: واقع التنمية المهنية لأعضاء هيئة التدريس بمؤسسات التعليم العالي بدولة الكويت وسبل تطويرها. مجلة كلية التربية – جامعة طنطا.

- State of Kuwait and ways to develop it. Journal of the Faculty of Education - Tanta University.
- 2016, Published research entitled: Analytical study of the requirements for leadership of partnership between societies and universities in the light of some contemporary global experiences. Journal of Human Educational Studies, Faculty of Education, Damanhour.
 - 2015, Published research with others entitled: A proposed conception for the development of educational media activity in the basic education stage in the State of Kuwait, Journal of the Faculty of Education, Tanta University.
 - 2014, Published research entitled: Education based on cultural pluralism and its implications as an entrance to enhance the values of citizenship and identity in the State of Kuwait - a proposed vision, Journal of Educational Sciences - College of Education in Qena.
 - 2014, Published research entitled: The Mental Attitude in Education for Muslim Philosophers, Ibn Rushd as a Model (520 AH-595AH) Analytical Reading. Journal of Educational and Human Studies - Faculty of Education - University of Damanhour
 - 2013, Published research with others entitled: Academic Communication Activities for Students of the College of Basic Education in the State of Kuwait between them and their professors in light of contemporary technological progress. Assiut University.

- 2016، بحث منشور بعنوان: دراسة تحليلية لمتطلبات قيادة الشراكة ما بين المجتمعات والجامعات في ضوء بعض الخبرات العالمية المعاصرة. مجلة الدراسات التربوية الإنسانية كلية التربية بدمنهور.
- 2015، بحث منشور مع آخرين بعنوان: تصور مقترح لتطوير نشاط الإعلام التربوي بمرحلة التعليم الأساسي بدولة الكويت مجلة كلية التربية جامعة طنطا.
- 2014، بحث منشور بعنوان: التربية القائمة على التعددية الثقافية ومضامينها كمدخل لتعزيز قيم المواطنة والهوية بدولة الكويت- رؤية مقترحة مجلة العلوم التربوية – كلية التربية بقنا.
- 2014، بحث منشور بعنوان: الاتجاه العقلي في التربية عند فلاسفة المسلمين ابن رشد نموذجا (520هـ-595هـ) قراءة تحليلية. مجلة الدراسات التربوية والإنسانية- كلية التربية – جامعة دمنهور
- 2013، بحث منشور مع آخرين بعنوان: فعاليات التواصل الأكاديمي لطلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت فيما بينهم وبين أساتذتهم في ظل التقدم التكنولوجي المعاصر. جامعة أسيوط.
- 2012، بحث مدعوم ومنشور بعنوان (السياسة التعليمية الحالية بدولة الكويت في ضوء مفهوم تكافؤ الفرص التعليمية-دراسة تحليلية جامعة عين شمس).
- 2010، بحث منشور مع آخرين بعنوان (بدائل مقترحة لتمويل التعليم الجامعي من وجهة نظر أعضاء هيئة التدريس بدولة الكويت في ضوء خبرات بعض الدول. مجلة العلوم التربوية-معهد الدراسات التربوية – جامعة القاهرة.

- 2012, Supported and published research entitled (The current educational policy in the State of Kuwait in light of the concept of equal educational opportunities - an analytical study, Ain Shams University.
- 2010, Published research with others entitled (Suggested alternatives for financing university education from the point of view of faculty members in the State of Kuwait in light of the experiences of some countries. Journal of Educational Sciences - Institute of Educational Studies - Cairo University.
- 2010, Published research with others entitled “Professional development for middle school teachers in the State of Kuwait in the light of contemporary trends “communication and information technology as a model” Educational Journal - Sohag University.

. 2010، بحث منشور مع آخرين بعنوان “التنمية المهنية لمعلمي المرحلة المتوسطة بدولة الكويت في ضوء الاتجاهات المعاصرة” تكنولوجيا الاتصال والمعلومات نموذجاً” المجلة التربوية- جامعة سوهاج.